
 

 

Protokół Nr XLVII/2014 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 21 sierpnia 2014r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
40 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 13 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 19 innych zaproszonych osób. 

 

 

Nieobecni radni: 

1) Marek Banaszek 

2) Jan Łuczak 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Joanna Zatorska – Pabian - stażysta w Urzędzie Gminy. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XLVII Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 2 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 



8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja dyrektorów placówek oświatowych na temat przygotowania do 

rozpoczęcia nowego roku szkolnego, wyników pracy dydaktycznej i wychowawczej 

oraz osiągnięć w roku szkolnym 2013/2014. 

10. Informacja z realizacji uchwał podjętych w pierwszym półroczu 2014 roku. 

11. Informacja z realizacji interpelacji i wniosków złożonych w pierwszym półroczu 2014 

roku. 

12. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału gminy Wierzchowo na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych  

b. w każdym okręgu – druk nr 354, 

c. w sprawie przyjęcia darowizny na rzecz Gminy Wierzchowo – druk nr 355, 

d. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości oraz zwolnienia  

e. z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w drodze przetargu – druk nr 356, 

f. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2014 rok – druk nr 357. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że na mocy art. 20 ust.5 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2013r., poz. 594 z późn. 

zm.) wprowadza do porządku obrad XLVII sesji Rady Gminy Wierzchowo projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności – druk nr 358. 

 

Powyższy projekt uchwały został zaopiniowany przez komisje stałe Rady Gminy. 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 

istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XLVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 25 czerwca 2014 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych 

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XLVI sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XLVI 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 



 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński poinformował sołtysów biorących udział w posiedzeniu 

sesji, na realizację jakich przedsięwzięć mogą przeznaczyć środki funduszu sołeckiego oraz 

omówił wniosek, który jest warunkiem przyznania w danym roku budżetowym środków  

z funduszu. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 8/2014 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, 

Hendlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku publicznego – Kazimierz Pajor. 

Protokół Komisji Nr 7/2014 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 7/2014 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 7/2014 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym Radni nie zgłosili 

interpelacji. 

 

Na sesji interpelacje i zapytania złożyli: 



 

1.Radny Stefan Żołynia zgłosił ustne zapytanie o następującej treści: 

Kiedy będą zamontowane trzy lampy oświetlenia drogowego przy drodze powiatowej 

w kierunku miejscowości Radomyśl? Prawdopodobnie podczas zawodów sportowych 

pt. „Święto Wody” w Żabinku Wójt Pan Jan Szewczyk obiecał mieszkańcom Żabinka, 

że zostaną dobudowane punkty oświetlenia drogowego, mieszkańcy pytają, kiedy? 

 

2.Radny Ryszard Borowicz złożył na piśmie dwie interpelacje o następującej treści: 

 

1) W imieniu użytkowników drogi wojewódzkiej Nr 177 proszę o likwidację 

przejazdu kolejowego w pobliżu wsi Sośnica z linia kolejową Nr 416. Według pisma 

Zakładu Linii Kolejowych w Szczecinie )JZDK4-5003-121 a/2014 – kopia pisma jest 

w posiadaniu Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie) to Zarząd Dróg 

Wojewódzkich był kompetentny to skrzyżowanie zlikwidować w czasie remontu drogi 

wojewódzkiej Nr 177 jak to miało miejsce na drodze wojewódzkiej Nr 163 w 

miejscowości Kłębowiec, jest to ta sama linia kolejowa. 

Z pisma Zakładu Linii Kolejowych w Szczecinie wynika, że droga Nr 177 została 

poszerzona bez dołożenia płyt przejazdowych, których brak powoduje, że jeden pas 

ruchu na przejeździe jest węższy i koła samochodów przejeżdżają po szynach poza 

płytami przejazdowymi. Proszę o likwidacje tej wady, aby skrzyżowanie było 

bezpieczniejsze do czasu jego likwidacji. 

 

2) W imieniu użytkowników dróg powiatowych proszę Zarząd Dróg powiatowych w 

Drawsku Pomorskim o likwidacje skrzyżowań z linią kolejową Nr 416 w 

miejscowościach Będlino i Świerczyna. Według informacji Zakładu Linii Kolejowych 

w Szczecinie, linia kolejowa nr 416 została zlikwidowana. Świadczy o tym też fakt, że 

linia ta krzyżowała się z drogą wojewódzką Nr 163 w pobliżu Wałcza i skrzyżowanie 

to zostało zlikwidowane. Skrzyżowania te nie są w najlepszym stanie, ich likwidacja 

poprawi komfort przejazdu w tych miejscach. 

 

3.Radny Józef Janicki zgłosił ustnie jedną interpelację i jedno zapytanie o następującej treści: 

 

1) Doprowadzić wodę na boisko sportowe w Świerczynie. 

2) Czy będzie zakupiony agregat prądotwórczy do hydroforni w Świerczynie? 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 10
45

-11
00

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz 

stwierdził brak dyskusji, zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 
 

Informacje dotyczące przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego 2014/2015, wyników pracy dydaktycznej i wychowawczej oraz osiągnięć w roku 

szkolnym 2013/2014 kolejno przedstawili: 



1. Dyrektor Przedszkola w Wierzchowie – Marzanna Piskorz. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

2. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wierzchowie – Joanna Skraba-

Śliwka. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3. Dyrektor Zespołu Szkół w Świerczynie – Krystian Ignacak. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4. Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie – Mariusz Moga. 

Informacja pisemna stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

 

Zgodnie ze zgłoszonym na posiedzeniu Komisji Planowania, Budżetu i Finansów Rady 

Gminy zapytaniem, dlaczego w Przedszkolu wzrosła liczba godzin obowiązkowych o 13 

godzin mimo, że liczba oddziałów się nie zmieniła i dlaczego wzrosła liczba godzin w 

Gimnazjum o 8 godzin wyjaśnień udzielili: Dyrektor Przedszkola w Wierzchowie Marzanna 

Piskorz i Dyrektor Gimnazjum w Wierzchowie Mariusz Moga. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz w imieniu całego samorządu złożył 

podziękowanie dyrektorom i całej kadrze pedagogicznej za trud wkładany w naukę i 

wychowanie naszych dzieci, aby przynosił jak najlepsze efekty. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 12
20

-12
40

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 10 i 11. 

 

Ad. 10 i 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz, za zgodą Rady Gminy odstąpił od 

czytania informacji z realizacji uchwał podjętych w pierwszym półroczu 2014 roku (załącznik 

nr 9 do nin. protokołu) i informacji z realizacji interpelacji i wniosków złożonych w 

pierwszym półroczu 2014 roku (załącznik nr 10 do nin. protokołu). Radni na temat w/w 

sprawozdań debatowali na wszystkich posiedzeniach Komisji stałych Rady Gminy, na sesji 

nie zgłosili uwag. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 10 i 11 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 12. 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/345/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału 

Gminy Wierzchowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów orz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu – która stanowi załącznik nr 11 do 

nin. protokołu. 



 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/346/2014 w sprawie przyjęcia darowizny na rzecz Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/347/2014 w sprawie wyrażenie zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości oraz zwolnienia z obowiązku wydzierżawienia nieruchomości w 

drodze przetargu  – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XLVII/348/2014 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

2014 rok– która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XLVI/349/2014 w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności – 

która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 13. 

 

Ad. 13 

 

W związku z tym, że wszyscy Radni otrzymali pisemne odpowiedzi na interpelacje zgłoszone 

na ostatniej sesji, Przewodniczący Rady odstąpił od czytania ich na sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na 

dzisiejszej sesji, zostaną udzielone na piśmie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 13 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

Ad. 14 

 

Na prośbę Wójta Gminy Wierzchowo Jana Szewczyka zawartą w piśmie Nr GN.0003.8.2014 

z dnia 06 sierpnia.2014r. i Nr FZ.425.1.2014 z dnia 12 sierpnia.2014r. Rada Gminy 

Wierzchowo na posiedzeniu sesji w dniu 21 sierpnia 2014r., po odczytaniu treści pism przez 

Przewodniczącego Rady Gminy podjęła następujące stanowiska: 

 



1. Negatywnie opiniuje prośbę Pani Sylwii Rydel-Niżnik o przyznanie środków 

pieniężnych na doposażenie podstawowego instrumentarium do gabinetu 

stomatologicznego (głosowanie: 0 głosów „za” przy 9 głosach „przeciwnych” i 4 

głosach „wstrzymujących się”). 

 

2. Podjęcie stanowiska w sprawie wniosku Ludowego Klubu Sportowego „Drzewiarz” 

Świerczyna w sprawie przyznania środków pieniężnych w wysokości 5.000,00 zł 

Rada Gminy Wierzchowo postanowiła przełożyć na miesiąc wrzesień 2014r. 

- stanowisko Rada Gminy podjęła jednogłośnie (13 głosów „za” przy 0 głosach 

„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”). 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że na dwa 

miesiące przed końcem kadencji radny ma obowiązek złożenia kolejnego (ostatniego w tej 

kadencji) oświadczenia majątkowego – ostateczny termin złożenia oświadczenia, to 

22.09.2014r. – bez dołączania PIT-u, według stanu majątkowego na 2 miesiące przed końcem 

kadencji. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska poinformowała, że prawdopodobnie tylko 4 sołectwa 

będą przygotowywać wystawki dożynkowe, środki pieniężne zaplanowane są dla 7 sołectw, 

zapytała, czy w takiej sytuacji byłaby możliwość zwiększenia środków dla tych 4 sołectw? 

Dyrektor GOKSiT M.Łapińska odpowiedziała, że nie ma przeszkód by tę pulę pieniędzy 

rozdysponować między 4 sołectwa. 

 

Sołtys wsi Żeńsko Renata Michalska poinformowała, że Wójt obiecał postawienie barierki 

ochronnej na przystanku w Żeńsku, zapytała kiedy zostanie postawiona. Brak barierki stwarza 

niebezpieczeństwo dla dzieci, a rok szkolny rozpoczyna  się niebawem. 

 

Radny Stefan Żołynia zaapelował o uprzątnięcie nieczystości, które zalegają brzegi jezior 

oraz bieżące usuwanie plakatów z tablic informacyjnych i słupów. Proponuje wykonanie tych 

prac w ramach prac społecznie użytecznych. 

 

Sołtys wsi Nowe Laski Beata Piwowarczyk zapytała Komendanta Gminnego OSP Bogusława 

Pawłowicza, czy będzie zamontowana syrena alarmowa w miejscowości Nowe Laski? 

 

Wójt i Komendant Gminny OSP odpowiedzieli, że sprawa zostanie rozpatrzona w ramach 

działań obrony cywilnej, nie straży. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz powitał przybyłego w tym momencie na sesję 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim Zbigniewa Kota. 

Poprosił Wójta o kilka słów wyjaśnienia, że obecność Dyrektora na sesji nie przypadkowa. 

 

Wójt Jan Szewczyk poinformował, że w związku z prowadzoną inwestycją w Wierzchowie, 

to jest remontem drogi powiatowej, przed chwilą odbyło się posiedzenie rady budowy – 

wyniknęły pewne problemy i chce by Dyrektor osobiście przekazał informacje radnym i 

sołtysom o zakresie i problemach wynikających z realizacji inwestycji drogowej. Na jakim 

etapie inwestycji jesteśmy. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim Zbigniew Kot zabierając głos 

powiedział, że realizowana w Wierzchowie przebudowa drogi, jest bardzo dużą budową i w 

związku z tym rodzi wiele problemów. Pojawiające się problemy i kłopoty przy jej realizacji 



nie wynikają z przyczyn leżących po stronie wykonawcy, lecz związane są z błędami 

popełnionymi na etapie projektowania. Jeden z najpoważniejszych błędów ujawnionych 

podczas wykonywania prac związany jest z tzw. obejściem kościoła. Projekt obejmował 

wykonanie modernizacji drogi  z obejściem kościoła. W trakcie realizacji okazało się, że 

przedmiar robót, w oparciu o który oferenci przygotowali i składali swoje oferty w 

ogłoszonym postępowaniu przetargowym, nie obejmował prac związanych z wykonaniem 

tego odcinka drogi. Żaden z pracowników ZDP nie przeanalizował przygotowanego przez 

projektanta przedmiaru robót i nie zauważył nieprawidłowości w sporządzonym dokumencie. 

Wartość kosztorysowa wykonania odcinka 2,2 km drogi została określona przez projektanta 

na kwotę 5.600.000,00 zł. Przewidywany koszt inwestycji jest wartością dużą, obejmującą 

wykonanie między innymi dużych powierzchni chodników i odcinków okrawężnikowanych. 

Po analizie zakresu prac określonych w dokumentacji wynika, że część z zaprojektowanych 

prac nie będzie wykonywanych. W ramach powstałych w związku z tym oszczędności, 

uzgodniono z wykonawcą robót, iż w zamian wykona inne prace, które nie były ujęte w 

projekcie, jak chociażby wykonanie kanalizacji deszczowej w rejonie ronda przy 

Komisariacie. Dzisiejsze posiedzenie Rady Budowy zwołane zostało w związku z 

ujawnionym brakiem zaprojektowania ułożenia około 300 metrowego odcinka 

okrawężnikowania drogi i braku jej odwodnienia. Wzdłuż drogi przebiega kanalizacja, 

natomiast projektant nie ujął wykonania wpustów ulicznych tłumacząc, iż woda deszczowa 

będzie odprowadzana w zieleniec, który powstanie między pasem jezdni a chodnikiem. W 

opinii Rady Budowy, przy dużych opadach deszczu woda gromadzić się będzie pomiędzy 

tymi elementami pasa drogowego (jezdnią a chodnikiem). Z poczynionych wyliczeń wynika, 

że wartość wykonania tych dodatkowych prac (krawężniki i 6 wpustów ulicznych) w pełni 

zmieści się w wartości robót, których wykonanie jest niezasadne i ekonomicznie nie 

uzasadnione. Natomiast jeśli chodzi o wykonanie obejścia wokół kościoła- w dniu 

dzisiejszym ogłoszony został dodatkowy przetarg na wykonanie tego odcinka. Ponadto 

Starostwo wystąpiło do Wojewody o zwiększenie wartości robót planowanych do wykonania 

w ramach tego etapu. W chwili obecnej Wojewoda nie posiada wolnych środków. Po 

przeprowadzeniu przetargów w innych powiatach na wykonanie robót drogowych, które 

dofinansowywane są przez Wojewodę i uzyskaniu oszczędności po przetargowych , wniosek 

Powiatu Drawskiego  będzie uwzględniony w pierwszej kolejności. Wojewoda nie 

zadeklarował jaka to będzie kwota dofinansowania , czy będzie to 50% czy 25% wartości 

robót. Wykonanie całego zakresu robót związanych z obejściem kościoła określona została na 

400 tys. zł. Kwota ta może ulec zmianie po przeprowadzeniu przetargu. Dyrektor ZDP 

zapewnił, że pominięty odcinek drogi wokół kościoła będzie wykonany. W celu uzyskania 

dodatkowych oszczędności w realizacji zadania, skrócony został końcowy odcinek wylotu w 

kierunku Osieka Drawskiego - projekt zakładał zakończenie remontu drogi przed  tablicą 

miejscowości a wykonany zostanie do ostatniego wjazdu. 

 

Radni w dyskusji uznali, że to nie jest żadne tłumaczenie a odpowiedzialni za powstałe 

problemy powinni zostać ukarani, projektant wziął ogromne pieniądze i nie ponosi żadnej 

odpowiedzialności za źle opracowaną dokumentację. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zwróciła się z prośbą do Dyrektora Zbigniewa Kota 

by asfalt z frezowania w Wierzchowie wykorzystać do remontu pobocza drogi w 

Świerczynie. 

 

Dyrektor Z.Kot odpowiedział : jeżeli będzie materiał, remont zostanie wykonany. 

 



Radna Irena Rosochowata zapytała o remont drogi w Żabinie – odcinek drogi od P.Rydla do 

P.Maszkowskiej. 

Dyrektor Z.Kot odpowiedział: nie mam środków na zakup materiałów, jak tylko będzie 

materiał, będziemy robić. 

 

Następnie Radni dyskutowali na temat komunikacji PKS na terenie Gminy Wierzchowo. 

Radni ze Świerczyny zaapelowali o utrzymanie kursu autobusu Złocieniec – Wałcz ze 

względu na uczniów z terenu Świerczyny, którzy dojeżdżają do szkół w Wałczu. W czasie 

wolnym od zajęć szkolnych nie kursowały żadne autobusy, mieszkańcy z terenu Wielbok, 

Świerczyny, Sośnicy i Otrzepu nie mieli połączenia z Wierzchowem, Złocieńcem, czy 

Wałczem. 

Radni prosili by w okresie wakacyjnym chociaż raz lub dwa razy w tygodniu Spółka PKS w 

Złocieńcu wysłała np. samochód bus by starsze osoby mogły dojechać do lekarza. 

Ustalono, iż w powyższej sprawie Wójt zorganizuje spotkanie z Prezesem Spółki PKS w 

Złocieńcu. Do wzięcia udziału w spotkaniu wytypowano Przewodniczącego Rady Gminy 

Andrzeja Kaczorkiewcza, Radnego Józefa Janickiego, Dyrektora Zespołu Szkół w 

Świerczynie Krystiana Ignacaka, Sołtys wsi Świerczyna Stanisławę Janicką. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 14 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 15. 

 

Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 13
40

 zamknął obrady XLVII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 
 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. J.Zatorska-Pabian  …………………. 

2. D.Łukaszewska  …………………. 


